
Beklageligt 

Høringsindlæg fra Cyklistforbundet vedrørende budgetforslag 2019 

Kommunen er åbenbart havnet i en økonomisk situation hvor man ser sig nødsaget til 
at skære ned en masse steder som ikke er obligatoriske og lovgivne, men som betyder 
at kommunen bliver fattigere på områder som ellers ville give en god og attraktiv 
kommune for borgere såvel som gæster. 

Fra Cyklistforbundets side tænker vi selvfølgelig især på forhold som trafiksikkerhed 
og rimelige muligheder for at komme rundt i kommunen på cykel.  

Det sidste gælder især for Kulhuse som nu i endnu flere år må se frem til at være 
afsondret fra resten af kommunen når det gælder cykeltrafik. Det er meget beklageligt 
at den allerede både bevilgede og projekterede cykelsti Kulhuse-Jægerspris udsættes 
på ubestemt tid. 

Og den årlige pulje til forbedringer af forhold for cyklende, det vil sige anlæg af 
cykelstier på skoleveje og andre steder og forbedring af forholdene på eksisterende 
cykelveje, er pist væk. Det er jo ellers det der gør det muligt for kommunen bare 
nogenlunde at følge med et moderne samfunds behov for at fremme cykeltrafikken. 

Spørgsmålet om bedre forhold for cyklister i Frederikssund Bymidte må vel også 
anses for udsat på ubestemt tid. Da man for 25 år siden lavede en gågade og smed 
bilerne ud af Jernbanegade, røg cyklisterne ud med badevandet. Det er der ikke rådet 
bod på endnu, og muligheden for en supplerende cykelforbindelse nord-syd gennem 
byen kan vi vel heller ikke komme på tale foreløbig. 

Det er ikke luksus det handler om, men forhold af langsigtet samfundsmæssig 
vigtighed som enhver kommune er nødt til at finde midlerne til. 

Med beklagende, men venlig hilsen. 

Cyklistforbundet Frederikssund 

Morten Ledet 

 

 


